
Besökarutvärdering	Saco	Studentmässa	2024	
i	Malmö	
Enkätnamn Besökarutvärdering Saco Studentmässa 2024 i Malmö 
Antal respondenter 193 

Fråga	2	

I	vilken	egenskap	besökte	du	mässan?	
 Antal Procent 

Gymnasieelev 
åk3 

126 82% 

Gymnasieelev 
åk2 

17 11% 

Gymnasieelev 
åk1 

0 0% 

Studerande på 
eftergymnasial 
nivå 

1 1% 

Lärare/SYV 7 5% 

Arbetssökande 0 0% 

Förälder 0 0% 

Annat, 
nämligen 

2 1% 

Total 153 100% 

Öppna	svar-Annat,	nämligen	(2)	
- Folkhögskolan  
- Mentor för åk3  

Fråga	3	

Hade	du	tänkt	läsa	vidare	(någon	gång,	inte	nödvändigtvis	direkt	efter	gymnasiet)	
innan	du	besökte	mässan?	
 Antal Procent 

Ja 139 98% 

Nej 3 2% 



Total 142 100% 

Fråga	4	

Om	ja,	vad	är	det	främsta	skälet?	(ett	val)	
 Antal Procent 

Högre lön 21 15% 

Bättre, roligare, 
mer utvecklande 
jobb 

63 46% 

Tryggare ställning 
på 
arbetsmarknaden 

31 22% 

Ökad 
självkänsla/respekt 

8 6% 

Annat, nämligen 15 11% 

Total 138 100% 

Öppna	svar-Annat,	nämligen	(15)	
- Jag vill få möjlighet att fortsätta lära mig saker 
- Har länge sökt mening i det jag gör i livet och att kunna utveckla mig inom utbildning skulle hjälpa med att 

hitta vad det är jag borde göra. 
- Svårt att få jobb utan utbildning efter gymnasiet 
- Dels för att bli bättre på mina områden men också för att jag vill utvecklas och lära mig mer 
- Drömjobb 
- vill arbeta och jobba med något jag tycker om 
- Vill bli polis  
- Jag tänker på polis yrket med mål av att förbättrat samhället 
- kul att plugga 
- Högre kunskap  
- Tryggare ställning på arbetsmarknadmen också vad för möjligheter det fanns och upplevelser med plugget 
- vill lära mig 
- Oftast inga arbetserbjudande efter gymnasielinje eftersom den är högskoleförberedande.  
- Mitt drömjobb och det låter roligt att och många olika branscher man kan jobba i 
- För att lära mig och utvecklas inom något jag tycker är intressant  



Fråga	5	

Du	svarade	att	du	inte	hade	tänkt	plugga	vidare	–	har	du	ändrat	uppfattning	efter	
mässbesöket?	
 Antal Procent 

Ja 1 50% 

Nej 1 50% 

Total 2 100% 

Kommentarer	(1)	
- Ingen förklara riktigt vad man ska göra man va ganska förvirrad och allt va så tråkigt jag önska om de kunde 

förklara bättre och göra de intressant  

Fråga	6	

Hur	länge	var	du	på	mässan?	
 Antal Procent 

Mindre än 2 
timmar 

37 27% 

2-3 timmar 69 50% 

3-4 timmar 26 19% 

mer än 4 
timmar 

7 5% 

Total 139 100% 

Fråga	7	

Hade	du	behövt/velat	ha	mer	tid	på	mässan?	
 Antal Procent 

Ja 32 26% 

Nej 93 74% 

Total 125 100% 



Fråga	8	

Fick	du	någon	förberedande	information	i	skolan	innan	mässbesöket?	
 Alltså inte bara hur man kommer åt biljetten, utan om vad man kan göra på mässan och hur man kan förbereda 
mässbesöket. 

 Antal Procent 

Ja 98 75% 

Nej 32 25% 

Total 130 100% 

Fråga	9	

Gjorde	du	själv	någon	förberedelse/planering	inför	mässbesöket,	som	att	gå	igenom	
vilka	utställare	du	skulle	besöka	och	vilka	seminarier	du	ville	gå	på?	
 Antal Procent 

Ja 96 72% 

Nej 37 28% 

Total 133 100% 

Fråga	10	

Hur	förberedde	du	dig	inför	mässbesöket?	Du	kan	välja	flera	alternativ.	
 Antal Procent 

Gjorde en 
mässplan och la 
till favoriter på 
Sacomässan.se 

40 43% 

Tog hjälp av 
materialet på 
saco.se/studieval 

36 39% 

Med 
lektionsmaterialet 
"Planera 
mässbesöket" 

22 24% 

Med "Checklista 
för besökare på 
Saco 
Studentmässa" 

22 24% 



På annat sätt: 21 23% 

Total 92 153% 

Öppna	svar-På	annat	sätt:	(17)	
- Planerade och gjorde ett schema tillsammans med andra elever.  
- Tänkte ut vad jag ville gå på utan att skriva ner 
- Frågorna som man kunde ställa till olika universitet och yrke 
- Jag kollade igenom vilka framtida studier jag fann mest intressanta och sedan kollade på vilka universitet som 

närvarande på sacomässan som erbjuder de utbildningarna. 
- gjorde ett personlighetstest i skolan där vi fick reda på vilka yrken som kan passa oss 
- Vattenflaska!!!!! 
- Hade en plan i huvudet eftersom jag förmodligen vill plugga i Lund, så det var den stationen jag lade mest fokus 

på.  
- Planera själv vilka jag ville prata med och om vad 
- Valde i förväg vilka seminarium jag ville gå på 
- Jag gjorde anteckningar på de universitet jag ville se 
- Läste om vilka som fanns och funderade på vilka jag var intresserad av  
- Kollade igenom vilka som skulle vara där 
- Jag kolla på hemsidan och se vad som fanns sen i en liste från högst till lägst och utgick från den 
- Kollade ut vila som skulle vara där( främst skolor) gick sedan in på skoans hemsida såg om det fanns program 

jag va intresserad av och likande och sen förberedde frågor utifrån de.  
- Kollade vilka universitet som fanns 
- Pratade med syv 
- Funderade över vilka universitet jag var mest intresserad av samt tänkte igenom några frågor som jag ville få 

ställt 

Fråga	11.1	Vad	tyckte	du	om	den	digitala	mässguiden	Sacomässan.se?	

Biljettfunktionen	
 Antal Procent 

Bra 101 81% 

OK 21 17% 

Dålig 3 2% 

Har inte 
använt den 

0 0% 

Total 125 100% 



Informationen	om	utställare	och	seminarier	
 Antal Procent 

Bra 67 54% 

OK 44 35% 

Dålig 8 6% 

Har inte 
använt den 

6 5% 

Total 125 100% 

	

Den	interaktiva	mässkartan	
 Antal Procent 

Bra 53 42% 

OK 30 24% 

Dålig 4 3% 

Har inte 
använt den 

38 30% 

Total 125 100% 

	

Favoriter	&	mässplan	på	Min	sida	
 Antal Procent 

Bra 55 44% 

OK 27 22% 

Dålig 3 2% 

Har inte 
använt den 

40 32% 

Total 125 100% 



	

Anteckningsfunktionen	på	Favoriter	&	mässplan	
 Antal Procent 

Bra 43 34% 

OK 24 19% 

Dålig 4 3% 

Har inte 
använt den 

54 43% 

Total 125 100% 

Fråga	12	

Vad	tyckte	du	om	den	tryckta	mässguiden	(karta	&	seminarieprogram)?	
 Antal Procent 

Jättebra 41 33% 

Bra 46 37% 

Mindre bra 8 6% 

Dålig 1 1% 

Använde den 
inte/tog ingen 

29 23% 

Total 125 100% 

Fråga	13	

Hur	många	seminarier	var	du	på?	
 Antal Procent 

Inget 44 35% 

1 21 17% 

2 20 16% 

3 18 14% 

4 eller fler 22 18% 

Total 125 100% 



Fråga	14	

Hade	du	velat	gå	på	fler	seminarier?	
 Antal Procent 

Ja, men jag 
hann inte 

31 38% 

Ja, men de 
gick på en tid 
då jag inte var 
på plats 

27 33% 

Nej, inga fler 23 28% 

Total 81 100% 

Fråga	15	

Du	svarade	att	du	inte	besökte	något	seminarium.	Vad	berodde	det	på?	
 Antal Procent 

Jag visste inte 
om dem 

14 32% 

Jag hade inte 
tid, jag 
prioriterade 
att prata med 
utställarna 

20 45% 

Jag hade svårt 
att hitta dit 

1 2% 

Det fanns inga 
som 
intresserade 
mig 

9 20% 

Total 44 100% 

	



Fråga	16	

Hur	värdefullt	var	mässbesöket	för	dig?	
 Antal Procent 

Mycket 
värdefullt 

50 47% 

Värdefullt 33 31% 

Ganska 
värdefullt 

14 13% 

Inte så 
värdefullt 

9 8% 

Total 106 100% 

Kommentarer	(66)	
- Jag fick reda på tandläkarutbildningen i Malmö universitet hur det fungerar dör 
- Väldigt osäker på vad jag vill bli och studera och därav var det svårt att ställa relevanta frågor till utställarna.  
- Jag lärde mig om många utbildningar som jag inte visste att jag kunde gå på. 
- Det gav en bra inblick i universitetsliv, vad man kan förvänta sig och hur det är generellt att studera vid en 

högskola eller liknande. 
- Fick möjlighet att både undersöka hur det är på de utbildningar jag är intresserad av sedan innan och jag fick 

dessutom en bredare syn på yrkesmöjligheter genom att ta reda på mer om utbildningar jag inte tidigare läst 
på om.  

- SACO-mässan var verkligen värdefull för mig eftersom den gav mig en tydligare bild av vilka möjligheter som 
finns efter gymnasiet. Det var kul att få chansen att prata med representanter från olika universitet och 
högskolor, både i Sverige och utomlands, vilket gjorde det lättare att förstå skillnaderna mellan olika 
utbildningar och vad som skulle passa mig bäst. Själv är jag hyfsat säker att jag vill gå någon slags 
ingenjörsutbildning och mässan säkerställde att ingenjörsutbildning är korrekt för mig. Dessutom var det 
inspirerande att höra om olika yrkesvägar och framtidsmöjligheter från personer som faktiskt arbetar/pluggar 
inom de områden jag är intresserad av. Mässan hjälpte mig att känna mig mer säker på mina val och gav mig 
motivation att satsa på mina mål. 

- Ganska värdefullt att få mer information om olika program även om det redan finns på nätet. Nämligen för att 
fråga mycket mer och har bättre kontakt. 

- Det var bra att få prata med personerna som representerade de olika universiteten/företagen. De gav 
värdefulla insikter till studentlivet och möjligheterna som finns efter studenten. 

- Det kändes bra att kunna få höra om sin potentiella framtid och få en tydlig struktur inför den. 
- Det gav mig en bra insikt på några utbildningar som jag var intresserad i 
- Det hjälpte mig väldigt mycket med vad jag känner att jag vill göra i framtiden 
- Fick kunskap om olika utbildningar och yrken som jag absolut inte viste om ex. hur man söker och vilka krav för 

pilotutbildningen eller möjligheterna i försvarsmakten  



- Det gav en motivation till att göra något efteråt. Innan besöket kände jag att det var rätt luddigt vad som ska 
hända efter gymnasiet men mässan fick mig att känna mig tryggare, en djupare förståelse hur olika 
utbildningar fungerar och jag hade en mycket trevlig upplevelse med mina vänner 

- Behövde få det nästa steget klart för mig alltså hur studentlivet är 
- Kunde få mycket information om de olika utställningar och fick mig fundera mer åt vad jag vill göra i mitt 

framtid 
- Mässbesöket var värdefullt eftersom jag fick mycket nyttig information och möjlighet att prata med 

representanter från olika utbildningar. En förbättring hade varit om det funnits fler interaktiva inslag eller 
workshops som kunde ge en ännu djupare inblick i de olika programmen. Men jag vill plugga utomlands, och 
landet jag vill studera i är Rumänien. Tyvärr fick jag inte några direkta svar på mina frågor om det under 
mässan, vilket hade gjort besöket ännu mer värdefullt. 

- Det var skönt att fysiskt komma och se alla olika alternativ, eller i alla fall många alternativ. 
- Kände att det var väldigt lärorikt och gav mig en bra push åt vilket håll jag ska gå efter gymnasiet 
- Det var väldigt skönt att få kontakt med företag och en djupare förståelse om vad man kan göra efter 

gymnasiet.  
- Fick reda på några få funderingar som jag hade 
- Fick kunskap som jag aldrig tidigare trott jag behövt  
- Jag hade sedan innan redan vetat vad jag ville göra efter gymnasiet. 
- Mässbesöket var väldigt värdefullt för mig. Förutom att jag fokuserade på det jag redan var intresserad av, fick 

jag också möjlighet att upptäcka andra spännande och roliga yrken som jag inte hade tänkt på tidigare. 
- Mässan var otroligt värdefull för mig. Jag fick en mängd användbara tips och insikter om högskolor och 

arbetsmarknaden, samt information om att studera utomlands. Den har verkligen gett mig en djupare 
förståelse för hur allt fungerar och jag känner mig nu mycket mer förberedd inför framtiden. 

- Besöket på Saco-mässan gav mig värdefull inspiration och vägledning inför framtida studieval och karriär. Jag 
fick chans att möta utbildningsrepresentanter, ställa frågor och upptäcka möjligheter som passar mina mål. 

- Jag pratade med de universitet och jobb som intresserar mig och jag fick svar på alla frågor jag hade.  
- Jag fick prata med en polis och ställde lite frågor  
- Jag fick lära mig om flera olika utbildningar som jag kan gå efter gymnasiet, och som alla känns spännande. 

Innan dess var jag ganska osäker över framtiden, nu vet jag att vad jag än väljer kommer det bli bra! 
- Information om polisyrket som jag tyckte va välbehövlig.  
- Visste redan allt jag hörde där, men det var fortfarande kul att se elever från utbildningen berätta sin syn på 

det.  
- Få bättre insikt i hur det är att plugga vidare och hur livet kan se ut efteråt. 
- Det var väldigt värdefullt då jag fick en bättre inblick till framtiden och vad man kan göra på exempelvis de 

olika univeristeten som fanns där. 
- Det var mycket värdefullt eftersom jag tidigare hade mycket frågor kring vad jag skulle göra efter studenten  
- Jag fick prata med utställare och fick information som hjälpte mig mycket i valet om vad jag vill studera i 

framtiden! 
- SACO-mässan var otroligt värdefull för mig! Jag fick en tydligare bild av vilka utbildningar som passar mina 

intressen och mål, och det var inspirerande att prata direkt med representanter från olika universitet. Att få 
svar på mina frågor om antagning och karriärmöjligheter gjorde mig ännu mer motiverad inför framtiden. Jag 
känner mig både peppad och säker på mina nästa steg! 

- det var det bästa jag har gjort, jag fick lära känna andra människor och fick information kring vad jag ska bli i 
framtiden. 



- Man lärde sig inget nytt alls 
- Jag vill fortsätta att plugga vidare efter gymnasiet, jag kunde gå till de skolor jag kollat på innan och det 

öppnade även flera olika sklor och banor i livet. Jag hittade även skolor och program jag inte ens visste fanns.  
- Var förmåga personer där för mig, kändes lite rörligt och dessutom var det svårt att höra vissa. 
- Men fick mycket bra info av utställarna 
- Jag fick mer information om BTH, den enda utställaren som jag var intresserad i.  
- Mässbesöket var något roligt för oss då vi aldrig fick uppleva gymnasiemässan dock så var de lite förvirrade då 

man inte visste vart man vill gå och vart alla seminarium är. 
- Fick reda på många nya val jag kan välja efter studenten. 
- Jag var väldigt osäker på vad jag skulle göra efter studenten, men nu efter denna mässa,  vet jag exakt vad jag 

ska plugga någonstans!  
- Jag kunde det mesta sen innan  
- Jag tycker att man fick en djupare inblick i olika saker man kan göra efter studenten, som t.ex. om man vill 

plugga vidare och man inte vet så mycket om program och skolorna så tycker jag att den gjorde det superbra 
och man fick en inblick i allt. Sacomässan visade gott och blandat vad man kan göra efter studenten och att 
man inte direkt behöver plugga utan man kan va Aupair eller jobba inom sjukvården! Tycker det var väldigt 
brett med yrken och universitet! Mycket bra gjort! 

- Det hjälpte gigantiskt, är nästan säker på vad jag ska göra. 
- Det var en underbar besök från mitt håll men den var inte så väl organiserad liksom allt var överallt så man fick 

leta efter det man var intresserad av, jag skulle rekommendera att ni istället gör allt på typ tema sektioner som 
allt som har med polis o militär osv på en hörna och ja så typ alla har sina egna hörnor så man får från tema till 
tema istället för att ha en universitet och sen direkt efter en förening på samma plats 

- det var intressant att lyssna på både lärare, studenter och andra företrädare för utbildningarna 
- Mycket intressanta kontakter till framtida föreläsningar på min skola. 
- Tycker utställarna gjorde ett superbra jobb, de pratade mycket och hjälpte en att tänka lite på hur framtiden 

kan se ut. De va också bra och tydligt vilka som läste olika inriktningar. Tex jag som intresserar mig för 
beteende kunde enkelt hitta personer som pluggar betende utbildningar och prata med dem 

- Tyckte det var väldigt bra eftersom det redogjorde tydligt vilka universitet som var där. Dessutom var det alltid 
väldigt lätt att se de olika båsen 

- Fick dels möjlighet att prata med folk från skolor jag redan var intreserad av och hittade även flera nya skolor 
som jag inte redan visste om. Fick även mycket värdefull info om utlandsstudier som jag tänkt göra innan jag 
pluggar vidare i Sverige. 

- Fick fram grejer jag inte ens tänkte på + rabatt från en utbildning jag var intresserad av ganska skönt. 
- Fick se vilka utbildningar de fanns och träffa folk som arbetade i uniform. 
- Jag fick information som jag funderade kring, exempelvis student boende och hur det är att studera i 

universitet.   
- Fick inte så mycket ut av det 
- Det finns många mer universitet och högskolor än vad jag kände sen innan.  
- Det va intressant att få höra perspektiv från annat är skolan direkt när de kom till praktiska saker som skolerna 

inte vet om  
- Tycker att det är bra att man kan få en inblick på olika universitet runt om i sverige. Även att man kan hitta på 

olika jobb istället för att börja plugga direkt så som reseguide. mycket intressant  
- Jag visste redan vad jag ville göra men jag fick lite mer information  
- Bra för att veta inför framtiden och lättare att tänka och planera vad man vill göra och osv. 



- Hade redan ett hum om vad jag ville kika in men blev ännu mer nyfiken på annat efteråt.  
- Ett fantastiskt initiativ för att möjliggöra för unga att utforska olika universitet och verksamheter samt få hjälp 

med framtida val och funderingar. Hittade många organisationer som inspirerade mig och fick svar på några 
frågor som var viktiga för mig. Otroligt givande!  

- I denna besöket har jag lärt mig många saker, speciellt om universitet.  
- Det var suveränt!! Jag fick lära mig många saker inom de olika utbildningar som jag hade som val, med det 

informationen som jag av sacomässan kunde jag lätt komma till ”rätt” beslut som känns bäst enligt mig 

Fråga	17	

Var	där	något	du	tyckte	var	särskilt	intressant?	Det	kan	t.ex.	vara	en	utställare	eller	
seminarium.	

Svarsvärden	(79)	
- Utställare med yrken var användbart och roligt  
- Malmö universitet och att man kan läsa receptarie och sen till apotekare i distans  
- Utställarna som hade tävlingar och utmaningar 
- Lunds universitet 
- Försvarsmakten hade en väldigt intressant utställning och många bra talande som svarade utvecklat på frågor 

och gav en inblick i programmet med både för och nackdelar. 
- Polisen och kriminalvården. Det va mycket närvarande och intressant att tala med de utställarna.  
- Det som jag tyckte var extra intressant på SACO-mässan var att jag fick möjligheten att prata med studenter 

som redan går på de utbildningar jag funderar på. De gav en ärlig och bra bild av hur det verkligen är att 
plugga där, vilket jag inte hade fått bara genom att läsa på skolornas hemsidor. Dessutom tyckte jag att 
utmaningarna och tävlingarna var kul och lockande till dem olika program t.ex. greppstyrka tävlingen vid 
brandmanutbildningen. 

- Att man fick condone från Nordic internationals 
- Jag tyckte att utställarna från EF språkresor och Lunds universitet var särskilt bra. De på EF var väl förberedda 

att besvara alla olika frågor man hade och de från Lunds universitet hade personer som representerade de 
populäraste inriktningar på universitetet, vilket jag tyckte var väldigt intressant. 

- Jag vet egentligen bara intresserad av ett par utställare, men var där med en grupp vänner och alla ville kolla 
på olika saker, om jag var där själv hade det kanske tagit en halvtimme. Sen var det bara kul att gå runt och 
lyssna på folk och få tablettasker även om man inte egentligen var intresserad av att plugga där. 

- Folhögskolan 
- Jag uppskattade att militären var där då jag planerar att delvis jobba på fält.  Även juristutbildningen som hade 

ett seminarium som jag gick på.  
- Jag tyckte att polisens utställare var väldigt bra och informerande 
- Försvarsmakten och pilot utställningen. 
- Jag tycker att det var skönt att det var en avslappnad miljö för jag kan tycka att sånt här ofta blir för mycket att 

ta in men det här var alldeles lagom. Det var ett brett utbud av utbildningar och man fick chansen att få veta 
mer om sånt som man inte trodde att man var intresserad av vilket var kul. Alla var trevliga och lätta att prata 
med 

- Seminarium  



- Ja. Hur pedagogiska de var när de har angett information till oss. Bästa var när jag fick en solglasögonav 
Student bostäder. 

- Det jag tyckte var särskilt intressant var möjligheten att prata med representanter från olika universitet och 
höra om deras program. Jag tyckte speciellt om presentationen om tandläkarprogrammet i Malmö. Jag 
uppskattade också seminarierna om studier utomlands. 

- Det var många av utställarna som var extremt trevliga och verkligen berättade för en på ett riktigt bra sett.  
- Jag pratade med en polis på polisavdelningen vilket var väldigt intressant och lärorikt då jag är intresserad av 

polisyrket. Lärde mig mycket mer av hur det funkar att söka olika polisutbildningar. 
- Det var väldigt intressant att få höra om att det finns så många olika positioner inom polisyrket.  
- Polismyndigheten, hjälpte mig med en fråga som jag hade lite svårt med 
- Jag fick mycket information om de olika programmen och vilka jobb man kan få med de utbildningarna 
- Det var intressant att se de olika yrkena, som tillexempel få se inne i en ambulans eller en polisbil. 
- Ja, jag tyckte att det var särskilt intressant att besöka utställarna som presenterade olika yrken inom bioteknik 

och miljövetenskap. Seminarierna biologi och allt fångade också mitt intresse. Det gav mig en tydligare bild av 
vad man kan göra efter naturvetenskapsprogrammet. 

- Jag tyckte att försvarsmekanismen var både rolig och intressant, särskilt eftersom det fanns många roliga saker 
man kunde testa på. Dessutom fann jag allt som rörde studier utomlands väldigt intressant, vilket gav mig en 
djupare insikt i de möjligheterna som finns. 

- Det var särskilt intressant att besöka brandmansutställningen, där man fick testa på praktiska moment, som 
att bära en “fake kropp”. Det gav en unik inblick i hur fysiskt krävande och spännande yrket kan vara, vilket 
gjorde upplevelsen både lärorik och engagerande. 

- Lunds universitet med juridik inrikting.  
- Polis  
- SLU utställning var jättefin och personerna där var trevliga.  Jag gillade även Lunds universitet och hur de hade 

strukturerat utställningen 
- Polisens utställning  
- Lund ekonomi 
- Utställare med aktivitet eller med intressanta samtalsområden  
- Brandmansstationen! Kul med fysiska tester! 
- Det måste ha varit Försvarsmakten och Lunds Universitet 
- Ja! Lunds universitet  
- Lunds universitet  
- Väldigt trevliga utställare 
- Ja, absolut! Det som verkligen fångade mitt intresse var ett seminarium om internationella studier. Det var 

spännande att höra om möjligheterna att studera utomlands och hur det kan öppna dörrar för en global 
karriär. Dessutom imponerade en utställare som presenterade ett unikt program inom hållbar utveckling – det 
fick mig att tänka på nya vägar jag kan ta i framtiden! 

- Lunds universitet 
- Det var KI, de förklara mycket bra och var snälla! 
- Malmö och Göteborg universitet, alla var så otroligt trevliga att prata med och de kunde svara på alla mina 

frågor jag hade om utbildningen.  
- Att det var väldigt många som var ifrån försvarsmakten  
- Jag tyckte Polisens seminarium var bra och intressant 
- Jag pratade rätt mycket med BTH:s utställare.  



- De jag tyckte var intressant var att träffa människor som studerar olika intressenta linjer och fick reda på 
mycket om de olika studie valen jag har 

- seminarium 
- LTH och Chalmers men allt var kul och spännande  
- Polisen var bra,  
- Jag tycker att Lunds universitet fångade mig starkt, då det verkligen förklarade på djupet vilka olika linjer de 

finns och sedan förklarade dem även mer djupt om man valde t.ex naturvetenskap. Sedan tyckte jag även om 
när polisen var där, eftersom den förklarade vad den gjorde i sitt yrke och dem är riktiga kämpars och hjälper 
Sverige, de gör alla blå ljus förare. Så all kärlek till dem. Alla blåljus förare fångade min intresse. Då jag tycker 
dem gör det bästa dem kan i alla situationer  

- Au pair 
- Au pair, seminarierna och ambulansen. Det var ganska intressant att uppleva de på saco mässan. 
- Seminarium som jag var på blev lite kort tråkiga för att dem försökte ta upp de viktigaste punkterna på kort tid 

så de gjorde så att jobben inte lätt så roliga och bara som alla andra jobb  
- Lunds universitet samt alla utställare som ordnande utlandsstudier. 
- Har knutit kontakt med olika universiteten och utställare för privat föreläsningar och besök på plats.  
- Hade en väldigt bra upplevelse med Lunds universitet, hon vi pratade med tog sin tid att verkligen prata med 

oss och ge inspiration vilken va väldigt givande 
- polisen 
- Tävlingarna som snurra hjul frågeställning och liknadne  
- polis seminarium 
- Seminarium och informationarna 
- Polis 
- Studin och AUT. Visste inte om dessa innan messan, men nu känns det som ett självklart val att göra mellan 

gymnasiumet och universitetet. 
- layouten på själva mässan var ganska cool när det var lite mindre dörrar som öppnade upp och mässan blev 

enorm 
- Jag tycket att det var intressant att få prata med studenter som pluggade det jag var intresserad av. Jag fick 

många tips att tänka på nu efter studenten. 
- Polisen 
- SACOs egna seminarie om studieteknik. 
- Försvarsmakten 
- Region Skåne utställaren var väldigt intressant. 
- Kriminalvården  
- Det var främst Lunds Universitet, de hade stora och fina kataloger där man kan se vad som krävdes att komma 

in på universitet. 
- nej 
- Saker som delas ut t.ex pennor  
- Jag tyckte att de utställare som hade aktiviteter där man kunde testa på deras yrken eller skolor var särskilt 

intressanta. Till exempel hade polisen en övning där man fick lyssna på en fejkad polisanmälan och sedan svara 
på frågor, vilket gav en inblick i deras arbete. De hade också en aktivitet där man fick prova att låtsas bära en 
kropp, vilket var både utmanande och lärorikt. En annan minnesvärd aktivitet var från en idrotts- och 
sportskola där man kunde kasta ärtpåsar i hål för att vinna priser. Det gjorde mässan mer engagerande och 
rolig.  



- Nej 
- Försvarsmakten!  
- Tyckte att PeaceWork hade en bra utställning med information och möjlighet att engagera sig samt en rolig 

Quiz!  
- Allt var intressant för mig.  
- Många utställare var intressanta. 
- Jag gillade mest utsällaren i de olika universitet, de hade tydliga broschyr med bland annat vilka program de 

erbjöd och hur tydliga eleverna eller personerna var när man talde med de, de va jättesköna och prata med och 
ställa frågor. 

Fråga	18	

Blev	du	intresserad	av	någon	ny	utbildning	eller	något	nytt	yrke	under	mässbesöket?	
 Antal Procent 

Ja, nämligen 66 62% 

Nej 40 38% 

Total 106 100% 

Öppna	svar-Ja,	nämligen	(57)	
- Tandläkare , receptarie 
- Civilingenjörsutbildningar 
- Naturvetenskap  
- Försvarsmakten 
- polis 
- maringenjör 
- Psykologi programmet  
- Marknadsföring 
- En fil-kand i Lund  
- Läkarutbildning 
- Komvux yrkesutbildning  
- Polis 
- Polis och militär  
- Polis 
- Kriminologi 
- Sjöfart 
- Jag blev särskilt imponerad av presentationerna om läkaryrket och polisens arbete.  
- media och journalist 
- polis, flygtekniker, Au pair,  
- Kriminaltekniker eller forensiker 
- Design 
- socionomprogrammet  



- Ja, jag blev intresserad av tandläkarprogrammet. Det verkar vara en spännande utbildning som kombinerar 
teori och praktik, och jag gillar tanken på att arbeta med både hälsa och teknik för att förbättra människors 
livskvalitet. 

- Journalist 
- Polis 
- Arbetsterapi och fysioterapi 
- Några universitet som fånga mitt öga och även militären verkade intressant 
- Brandman 
- Säsonga i Kanada  
- Juridik  
- Systemvetenskap  
- Systemutvecklare  
- civilingenjör  
- Sjuksköterska  
- Sjöfart 
- Mänskliga Rättigheter  
- Polis 
- Jag vill studera i luleå 
- LTH 
- Polis lite mer  
- Ambulans  
- Ambulansen 
- språkkonsult 
- logistik 
- Alla betende kurser, spännande med kommunikation  
- brandman 
- Vård och hälsa  
- AUT 
- Bartending i cypern 
- Tandläkare 
- sjöförare 
- Kriminalvården/ teologi 
- Reseguide 
- Biologi eller kemi på Lunds Universitet 
- Advokat  
- NABA 
- Tandläkarprogrammet  



Fråga	19	

Har	du	några	förbättringsförslag	till	oss?		De	tre	bästa	tipsen	belönas	med	presentkort	
på	1000	kr	var.	

Svarsvärden	(86)	
- Att seminarium ska tala mer om skolan och hur själva miljön är där istället för fester och liknande.  
- Jag tyckte det skulle vara mer tydligt med universitet . Det var mycket blandat för Sverige och utomlands . Det 

borde varit en linje med o Sverige och en linje utanför. I den linjen går man från Malmö sen uppåt.  Mer 
strukturerar .  Ett annat tips är att det borde finnas mer föreläsningar som på tandläkare som jag var 
intresserat på och att man skulle kunna ha en lek på varje universitet det fanns bara på några och inte alla. 

- - Uppdelning utifrån teman på utställarna på mässan så det blir lättare att hitta det man vill.   - 
Utställningsplats där man kan göra en quiz eller liknande för att ta reda på förslag på vad man kan plugga till 
utifrån intressen och merit.  - Platser där man kan sitta ner och prata med elever som pluggar på olika skolor 
och inriktningar.  

- Om man hade kunnat ha en bättre ordning på utställningarna. Ett exempel är att alla utbildningar som 
naturelever på gymnasiet är behöriga till är på en sida och samma sak med de andra linjerna. Det hade gjort 
det lättare att hitta utställningar som man är intresserad av snabbare. Kartan var förvirrande att använda och 
därför hade det varit lättare om man hade vetat att alla utbildningar man är behörig till ligger bara i en del av 
mässan så att man inte råkar missa något man faktiskt är intresserad av. 

- Helheten var över förväntan men det hade ändå kunnat ske förbättringar. Bland annat kunde ni haft en slags 
digital plattform där de som inte kunde vara på plats kunde få information ändå till exempel en virituell 
rundvandring eller en livechatt med studenter och föreläsare som man kunde diskutera med. Ni hade även 
kunnat ha breddade bransch och yrken utanför traditionella universitetsprogram som hantverk, mer 
teknikinriktad eller entreprenörskap. Ni hade även kunnat implementera mer folk som talar under en 
föreläsning och delar personliga berättelser om sina yrkesval och vägen dit. En annan aspekt är de språkliga 
alternativ som fanns där man möjligen hade kunnat erbjuda seminarier på fler språk för de med annan språklig 
bakgrund. För erat intresse i närvarande på mässan skulle ni kunna göra tydligare marknadsföring för vad 
mässan erbjuder. Slutligen eftersom att feedback precis som nu är viktigt så skulle ni kunna göra en live-
feedback på plats med QR kod som leder till enkla enkäter. :) 

- Att beredda utrymmet vid vissa utställare. Det kändes lite trångt vid ex. lunds universitet.   Att alla utställare 
har namnskyltar samt vilket yrke/ utbildning de representerar.   Gärna en syv med bättre koll på 
poängsystemet för utbildningarna. Den syv jag talade med verkade inte riktigt ha koll på vad som krävdes för 
intagningspoäng motsvarande i betyg osv.  

- Det skulle vara kul om det fanns fler workshops där man kunde testa på saker som är kopplade till olika 
utbildningar eller yrken. Att få prova något praktiskt skulle göra det lättare att förstå vad som faktiskt passar 
en själv. Två exempel var greppstyrkatävlingen vid brandmanutbildningen samt intelligens quiz vid 
försvarsmakten.   Det vore bra om det fanns mer fokus på framtidens jobb, som inom hållbarhet, AI eller tech. 
Det är spännande att få veta mer om branscher som växer och vad man kan jobba med där.  Om där finns folk 
som kanske missade en del, inte hann med alla föreläsningar eller vill gå tillbaka och läsa mer vore det jättebra 
om det fanns en hemsida med inspelade föreläsningar och extra material. Då kan man ta del av allt när man är 
hemma i lugn o ro.  Sist men inte minst, en sak som jag verkligen tyckte kunde förbättras på SACO-mässan var 
akustiken. Det var så mycket ljud och sorl att det ibland var svårt att höra vad representanter sa. Det gjorde det 
svårt att ställa frågor och få den information jag behövde. Om det gick att dämpa ljudnivån eller ha bättre 



avskärmade områden skulle det göra det mycket lättare att ta del av allt. Jag förstår att det kan vara tufft men 
försök så gott som det går. 

- En digital platform eller app som genom en kort enkät, matchar personen till utställare och seminarier baserat 
på deras intressen och utbildningsmål. Detta hade underlättat och förbättrat upplevelsen, samt gjort det mer 
effektivt för alla.  

- Gör det mycket lättare för folk att få vatten eftersom det bli väldigt varmt där inne. Men annars är det ganska 
bra. 

- Jag tror det skulle vara bra om man delade upp salen i olika delar, en del där alla universitet/högskolor är, en 
annan del med företag och så vidare. Eventet kändes organiserat, men jag tror detta hade kunnat hjälpa en 
förstå skillnaderna/likheterna mellan utställarna bättre och göra det lättare för besökaren att se just de 
utställarna de är intresserade av.  

- Allt var bra men ni kan göra det mer intressant för ungdomar genom att visa genom lekar isv  
- Skulle personligen velat ha det mindre rörigt och mer tydligt över vad det är som folk står för. Det är en fin gest 

att ge ut godis och gratis saker och det är inte något jag tycker ska stoppas, dock tycker jag att det borde inte 
gå över vad de olika sektionerna står för. Skulle föredragit att de olika utbildningarna var mer intressanta på 
ett sätt där de inte måste ge mig en godis för att hålla fokus. 

- Nej  
- Ett produktivt förbättringsalternativ hade kunnat vara att man delar utbildningar i färger som exempelvis allt 

som har med polis och säkerhet kommer vara vid den blåa avdelningen medans allt med ekonomi är I den röda 
och så vidare. Man kan ha dessa färgerna hängandes från tak och liknande bara för att det ska vara tydligt för 
alla vad som är var. Ett annat tips hade kunnat vara att ha en lapp vid varje jobb där det står Vilka utbildnings 
vägar man kan ta för att bli de som de är. Detta för att man ska få ett bra perspektiv kring hur mycket som 
krävs från en själv. Ett sista tips är att inte ha några jobb i mitten utan försöka sprida ut de längs kanterna och 
istället sätta caféer och liknande i mitten för att folk ska se allt tydligare och inte missa något. 

- Jag tycker att allt var väldigt bra men att det hade kunnat vara bra att visa tydligare var och när seminarium 
var då det tog ett tag för mig att ens veta om att de fanns 

- Att ni ropar ut i högtalare att det är dags för föreläsningarna då man missade tiden ibland när man pratade 
med utställarna.   En annan utvecklings förslag är att ni delar in praktiska och teoretiska 
utställningarna/utbildningar i olika områden så att det är enklare att hitta.   

- Möjligtvis att det skulle vara bra med skolor som finns lite närmare det området vi bor i. Jag som är mycket 
intresserad av att gå något estetiskt tyckte att det kändes lite hopplöst att det som fanns var antingen 
utbildningar i Stockholm eller utanför Sverige inom de ämnen jag var intresserad av fast att jag vet att det 
mycket väl finns saker närmare. På det sättet kändes det lite irrelevant men jag förstår såklart att man kanske 
tar de stora skolorna till såna här mässor. Jag tyckte att det absolut var ett bra utbud av olika utbildningar men 
att man kanske skulle kunna ha något mer allmänt bås där man kunde få hjälp att hitta det man är ute efter 
utan att man ska behöva lokalisera det själv.   Sen det andra jag tyckte kunna förbättras var publiciteten för 
mässan. Min SYV berättade om det samma dag som mässan var. Jag känner att jag gärna hade förberett mig 
lite bättre men eftersom jag inte fick den tiden så gjorde jag inte det bästa av min vistelse, vilket jag gärna 
hade gjort. 

- 1. Förbättra mer vid polisutbildningen eftersom jag kände inte välkommen när jag vill ställa frågor och tänkte 
att jag skulle strunta i det! 2. Förbättra det med att göra det roligare! 3. Sätt på tävlingar mellan elever! 

- Fler interaktiva moment än att bara prata med utställningar eller gå på seminarier. Man kan ha fler exempelvis 
testa på vr eller live workshops. Annat sak som unga som exempelvis vill bli civilingenjörer att man 
anordnarseminarier inom matte för att få de att se hur det verkligen är. 



- Specifika zoner för olika intressen: Dela in mässan i tydliga teman, som exempelvis “Internationella studier”, 
“Teknik & IT”, “Vård och hälsa”, med skyltar och kartor som gör det lättare att hitta rätt.   Förbättrad 
kommunikation om utlandsstudier: Erbjud särskilda informationspass om studier i olika länder, inklusive 
Rumänien och andra mindre representerade destinationer. Skapa också en FAQ för populära frågor kring 
visum, boende och stipendier.    En del besökare har nämnt att de ibland saknar detaljerade svar på specifika 
frågor, särskilt om mindre vanliga utbildningar eller studier i utlandet. Detta kan vara en nackdel för oss elever 
som redan har en tydlig riktning och söker djupgående information         

- Det hade varit bra att det stog vart man kunde få en karta över mässan, så man lättare kunnat navigera sig.   
Det hade även varit bra att skylta om kaffet :)) 

- Något ni kanske hade kunnat förbättra är att det skulle finnas en viss tid för varje skola att besöka er eftersom 
att det var väldigt mycket människor och trångt i mässan. 

- Det var lite krångligt med den internationella avdelningen när det gällde de specifika målen jag hade. Jag såg 
olika stånd på kartan men fattade inte riktigt vilka som innebar vilket land, när jag gick dit personligen såg jag 
bara Frankrike som ett tydligt bås och alternativ vilket inte lockar mig. Jag vill resa och studera i Italien eller 
Spanien och tyckte inte att de var tydligt markerade eftersom jag inte hittade något av den sorten. Gick till ett 
"allmänt internationella studier bås" där jag frågade hur antagning utomlands fungerade och var nöjd med 
responsen, och skrev även upp mig för att få informationsmejl skickade till mig. Dock tycker jag att i helhet var 
det endast ett fåtal alternativ som verkligen stack ut: Frankrike, USA och möjligen Sydkorea, tre alternativ som 
jag inte är intresserad av så jag tyckte att de andra möjligheterna till andra länder för utlandsstudier var i 
skymundan, något jag tycker kan göras bättre nästa gång - gör det tydligare vilka bås som erbjuder 
information om studier i andra länder än de tre största. Det hade kunnat göras genom att t.ex. markera de 
delar av kartan med ländernas respektive flaggor, eller att ha alla bås flaggor lika stora / tydliga så inte ett 
lands bås skymmer de andra. 

- Jag tror att det hade underlättat om det fanns flera montrar, framförallt i mitten av lokalen, där det stod om 
seminarier, vilken tid och plats.  

- Skulle varit roligt om alla utställningar hade något roligt att göra än bara Polismyndigheten som hade många 
intressanta frågesport om yrken 

- Gör det mer tydligt vilka universitet/stationer som är vilka, och mer strukturerad uppläggning av de. Det var 
inte så tydligt vad för station som var vilken, någon station såg det ut som att det var flera olika skolor på och 
man visste inte vem man skulle prata med då. 

- Fler praktiska moment som de ni hade på mässan (En ambulans bil, en polisbil, brand utrustning, utställningar, 
aktiviteter som jägarvila). Man dras till sådant, därför hade det varit smart att använda liknande metoder för 
att locka fler personer på allt möjligt. 

- Utveckla en app eller QR-kodsystem som hjälper besökare att enkelt hitta utställare, seminarier och 
information om framtidsutsikter för olika yrken.  Lägg till fler seminarier som går på djupet om specifika 
utbildningar, som en dag i livet för en tandläkare, ingenjör eller forskare, för att ge en tydligare bild av 
vardagen inom yrkena.  Annars var allt fantastiskt vid arrangera interaktiva tävlingar på sociala medier som 
engagerar besökarna och sprider information om mässan i realtid.  

- Jag vill föreslå att mässan kan förbättras genom att skapa en tydligare layout och vägledning för besökarna. 
Det skulle vara fördelaktigt om liknande typer av högskolor, såsom yrkeshögskolor och skolor för studier 
utomlands, placeras nära varandra. Detta skulle underlätta för besökarna att navigera och jämföra 
alternativen på ett mer effektivt sätt. En annan grej är fler aktiviteter som Saco mässan håller i. Till exempel 
hade de ett ställe där man kunde lägga in bollar med olika färger för att visa om man visste vad man ville bli i 



framtiden eller inte. Jag tycker att de borde göra fler sådana interaktiva aktiviteter som man kan gå fram och 
göra, vilket skulle göra mässan mer intressant. 

-  1 Det skulle vara mer överskådligt om mässan var uppdelad efter teman eller yrkesområden. Till exempel 
kunde alla utställare inom blåljusyrken (polis, brandman, ambulans) placeras i samma rad eller hörn, och 
universitet med fokus på utlandsstudier samlas på ett annat ställe. Detta skulle göra det enklare för besökarna 
att hitta relevanta utställare och navigera mässan mer effektivt. 2  Praktiska moment, som att testa på 
arbetsuppgifter eller utrustning, gjorde mässan mer engagerande. Att erbjuda fler sådana stationer inom olika 
yrken skulle ge besökarna en ännu bättre uppfattning om vad olika karriärer innebär.  3.inför mässan 
kunde en detaljerad karta och tydliga programblad med teman för varje sektion skickas ut i förväg. Det skulle 
hjälpa besökarna att planera sitt besök och få ut mer av tiden på mässan. 

- Nästa gång kan ni  ha tydliga guider som finns vid ingången (eller lite överallt) som man kan ta hjälp av för  att 
hitta olika seminarier och utställare och som kan svara på frågor om till exempel mässan.  

- Man skulle kunna göra en enkät om vilken utbildning man vill gå och sen så kategoriserar mässan baserat på 
det så att när man kommer så går man till den kategorin som man vill utbilda sig innan. Detta även för att hitta 
saker lättare 

- Jag förstår att tiden kanske inte fanns med tyckte att "presentationerna" som tex polisen hade var lite för 
korta. Sen var de många samtidigt hade kunnat finnas ett begränsat antal som fick va inne på en gång. Så de 
fanns en tid för typ 3 skolor som kunde va där samtidigt, för de var svårt att få chans att prata med vissa 
utställningar.  

- Mer information innan mässan äger rum. Man behöver tydlighet.  Dela inte upp seminarium på det sättet. Nu 
var man tvungen att välja mellan fyra interessanta. Istället kan man ha fyra seminarium som inte har något 
gemensamt samtidigt. Valet blir på så sätt mindre svårt  Mer gratis fika. Folk kommer orka mer och de får i sig 
energi.  

- Skulle nog inte säga förbättring men jag tror att många tonåringar gillar dessa utmaningar som inte alla hade 
och de kan ju dra till uppmärksamhet som då gör det enklare för alla högskolor att få uppmärksamhet  

- Ha bättre kontakt med SYV och se till så att SYV:en meddelar oss i klassrummen om hur själva Mässan går till 
inuti, inte bara hur man kommer in. Det blev lite svårt att navigera sig när vi inte visste att det fanns en 
navigering online och inte hade gått igenom det. Så bättre förberedelse innan, personligen behövdes det inte 
men jag vet om att många stötte på det problemet.  

- För att förbättra Saco Studentmässan i Malmö kan ni införa interaktiva zoner och workshops där elever kan 
delta i korta, praktiska aktiviteter som CV-skrivning, studieteknik eller enklare “prova på”-moment kopplade till 
olika yrken. Detta skulle ge besökarna ett större värde och göra mässan mer engagerande.  En annan idé är att 
skapa en digital matchningstjänst där elever innan mässan fyller i sina intressen och mål. Baserat på detta får 
de en personlig lista med rekommenderade utställare och aktiviteter, vilket gör besöket mer strukturerat och 
effektivt för alla parter. 

- Bör finnas något litet att snacka på, blodsockernivån gick ganska snabbt ner då man behövde prata och röra 
sig en bra del. Hade varit toppen om det fanns tex små kakor så man kan få ny energi snabbt. Annars var det 
mycket bra! 

- Jag tycker att det skulle kunnat vara lite mer utspritt på mässan då allt var väldigt ihop klumpat så det var svårt 
att ta sig runt. 

- Jag skulle säga att inte ha så mycket skolor på samma tid! Men även att biljetter skulle börja gälla den tiden 
man skulle vara där! Ex vi hade tid 14 men kunde komma tidigare eftersom biljetterna gällde hela dagen. På så 
sätt tror jag det hade blivigt mer organiserat och inte överdrivet mycket folk!  



- •ni borde ge information om mässan och karta i pappersform vid ingången •ni borde ha personer som inte 
tillhör något universitet som kan hjälpa och svara på praktiska frågor kring mässan •ni borde ha sittplatser, 
många av mina kompisar blev överväldigade och var tvungna att gå ut. Om det hade funnits tillgång till stolar 
hade de kunnat sätta sig ner och ta en paus och sedan gå vidare på mässan, men istället fick de hem 

- Lite bättre placering  Att utställarna som väljs ska vara dem trevliga, vissa kändes lite taskiga,  Större skyltar för 
att det ska synas för namnet 

- Jag tycker det skulle vara jättebra med en app där man kan planera sitt schema och få påminnelser om 
seminarier, det hade gjort besöket ännu smidigare. Det vore också smart att ha tidsbokning vid populära 
montrar för att minska köerna och ge fler chansen att prata med utställare. Slutligen hade jag uppskattat fler 
praktiska workshops där man kan testa på olika yrken, det skulle göra mässan ännu mer inspirerande och 
engagerande! 

- Hade gärna velat att universiteten i Stockholmsområdet (bla Uppsala, Stockholm) även kom på mässan i 
Malmö. Kanske att rabatt för att ställa ut på båda mässorna hade gjort det mer troligt att de ställde ut här 
med. 

- Tipsen som jag hade gett är att kunna presenterna bättre vem ni är, jag fick inte reda på vem ni var, det var för 
det mesta bara universitet som jag fick veta information om. Om ni hade kunnat presentera vem ni var och vad 
ni syftar med hade det varit galant för kommande elever. 

- Öka fokus på interaktivitet och praktiska inslag för att engagera besökarna ännu mer. Här är ett konkret 
förslag: "Framtidslabbet" - Interaktiv zon för praktiska yrkesinsikter Skapa en dedikerad zon där besökarna kan 
prova på olika yrken och färdigheter i en praktisk miljö. Exempel: * Simulerade arbetsuppgifter: Bygg en digital 
plattform eller fysisk upplevelse där elever kan prova på att programmera, designa, leda ett projekt, eller testa 
medicinska färdigheter med hjälp av VR/AR-teknik. * Minicase och problemlösning: Genomför små workshops 
där deltagarna får lösa verkliga problem kopplade till specifika yrken, som juridiska case, ingenjörsutmaningar 
eller socialt arbete. Detta skulle både ge besökarna mer klarhet i vilka olika utbildningar och yrken som 
intresserar dem samt väcka mer intresse till mässan.  

- Lite fler olika skolor, jag saknade Umeå där då det hade varit kul att få prata med deras skola med. Det var 
något jag saknade.  Jag tycket att de var lite rörigt bland utställarna, sen var vissa av skolorna inte så 
uppmärksamma på de som ville komma och prata.  

- Säga till folk att det finns en karta, ha personer som går runt och hjälpa en hitta olika utställningar men ge 
idéer. Flera sittplatser för folk som behöver vara där länge men även folk som har problem att stå upp länge.  

- Det hade varit att varje utställare fick ett litet mindre seminarium var att framföra information på men att man 
behåller de seminarium som var populärast detta året och har liknande nästa år varvat med utställarnas 
mindre seminarium. 

- Det som störde mig mest var att allt ljud på mässan studsade ifrån taket och väggarna, vilket gjorde 
ljudatmosfären för både mig och mina klasskamrater jättedåligt. Mitt förslag är att försöka dämpa de värsta 
ekon lite, så att det blir lättare att tänka och mindre ansträngande att vara i mässhallen.  

- De jag tror ni kan förbättra är att de ska vara mycket mer information då jag inte fick någon karta eller 
information att vi hade mässa. En annan sak ni kan förbättra är att man kan erbjuda elever som är intresserade 
i en viss sak att kolla igenom de istället för att eleverna själva måste hitta de universitet som har de man vill 
plugga och sist men inte minst, påminnelse av registrering då jag inte visste att man måste registrera sig och 
min kompis berättade till mig 

- Hade väldigt gärna uppskattat om det var personer på mässan som kunde vägleda lite mer, kanske ställa 
frågor och ge tips på vilket seminarie man kan lyssna på och vad man kan göra. 



- Att kanske ha skyltar eller liknande ute på själva mässan, så att man lätt kan hitta till de utställare man vill gå 
till utan att behöva använda kartan. 

- q&a online om man inte hinner gå på alla seminarium man vill hade det varit kul att kunna se svar på vanliga 
frågor om utbildningar men även få chans att ställa egna frågor. 

- Jag ansåg att de var väldigt högljutt där inne, kanske några ljuddämpare hade inte varit fel, eller en byggnad 
med mer isolering. Tyckte det var klyftigt med biljetterna i början, kanske kunde ni programmera en egen app i 
telefonen, så man lätt kunde komma åt biljetten, eller skicka biljetten ( QR koden) via sms. Annars kan man 
stämpla handen med en svart stämpel så man ser vem som är anmäld, efter man visat identiteten…. När man 
är där länge, kan man bli hungrig efter några timmar. Jag gillar att ni har gratis kaffe och te, i hörnan längst 
ner, men kanske någon kiosk hade inte varit fel, där man kan köpa lite fika, och näring. Hade suttit fint. Hoppas 
ni tar åt er av mina tips. Jag är i en liten kris och hade behövt presentkortet. Har de ekonomiskt svårt för 
tillfället.. :( ha en bra dag på er/dig. Kram.  

- Ha lunds universitet seminariet tidigare så att man hinner. Precis när man kommer in till mässan borde det 
finnas scheman på seminarium lite större och även några som står och introducerar lite om vad som finns och 
om de olika grenarna som finns på mässan. Annars blir det lätt att man bara tappar bort sig och går runt. Lite 
som guider  

- Jag tycker att det som kan ha förbättrats är att man hade kunnat göra det lite mer tydligare på mässan, 
eftersom det blev ganska rörligt i mitten där vid försvarsmakten var, det var flera olika utbildningar och yrken 
som var där, det blev trångt snabbt då det ej var så mycket utrymme där. Hade även kunnat förbättras att t.ex 
lägga något som en ”vägg” emellan vid försvarsmakten och vid andra yrken och utbildningar. Hade även sagt 
att göra vissa gå vägar lite större då det var mycket folk. Hade också lagt till även fall det är yrkes och 
utbildnings mässa så hade jag haft välgörenheter där som t.ex röda korset osv så dem också förklarar vad dem 
gör och hur dem hjälper utsatta människor. Sedan kan välgörenheterna ha en QR kod så om man vill ge en 
peng till någon välgörenhet så kan man det. Men jag tycker att vi unga har för lite koll på att, det hade varit en 
bra grej för att nå ut till fler människor. Det kan även va bris där man får en mer inblick i vad den faktiskt gör.  

- Tydligare struktur i själva placeringen av alla utställare, kanske att man sätter alla universitet på en sida och 
alla praktiska eller liknande på andra sidan så strukturen blir tydlig  

- Större lokal, mer fika, sittplatser, kartor som förklarar tydligt och enkelt var allt ligger( man ska ha dem överallt 
). Vakter och vuxna som jobbar för saco mässan överallt, en plats för själva saco mässan, om man ät 
intresserad 

- Lägg saker som går ihop i samma teman som ambulans med dem universitet som har med vården och göra osv 
typ polisen med militär och naturresurser och sånt. Ja så att man hoppar från tema till tema istället för att gå 
från den ena till den andra tillbaks till typ något som liknar det första och så får man se allt man kan se om det 
ena temat klart och bara fortsätter framåt istället för att se samma saker om och om igen 

- bättre kö system för att förenkla inträdet.  samling punkter för  elever och personal .   
- Fler interaktion aktiviteter, få oss mer involverade, det är svårt att veta vad man ska fråga bättre att få det 

visat,  Ha fler olika yrken på plats som kan visa och berätta om sina erfarenheter och ge inspiration   Digitala 
inslag typ som en qr kod till en film som visar de viktigaste från utställaren så kan man ställa följdfrågor efter 
det! Blir lite enklare att veta vad man ska fråga!  

- Att det hade funnits ett typ av test där man kunde testa vilken utbildning som passade just den individen bäst 
på var och ett av univeristeten. Eftersom det finns flera utbildningar på alla univerisitet hade det varit 
intressant att veta vilken av dem som passar just mig bäst. Att man då hade kunnat genomföra testet och 
sedan diskutera med någon från mässan som hjälper en att hitta rätt.  

- Ha med mer interaktiva funktioner där man får testa på till exempel arbetsuppgifter som de olika jobben har.  



- Göra det möjligt att kolla på fler skärmar så som försvarsmakten hade. Dessutom skulle det vara en bra ide 
med att ha med de stora universiteten såsom Umeå. Så att man kan verkligen utvidga sina alternativ 

- vet ej 
- Här är tre förbättringsförslag för er tjänst:  1. Bättre transparens och kontroll över tjänster Gör det 

enklare för kunder att hantera och få översikt över sina tilläggstjänster, som kreditservicen, via en 
användarvänlig app eller webbsida. Lägg till tydliga notiser och instruktioner när en tjänst aktiveras och hur 
man kan avaktivera den.  2. Personlig service och snabbare support Introducera en AI-baserad 
chattassistent som kan hantera enklare ärenden direkt, men samtidigt erbjuda smidigare övergång till en 
mänsklig kundtjänst vid behov. Detta kan minska väntetider och förbättra kundupplevelsen.  3.
 Belöningssystem för lojala kunder Inför ett lojalitetsprogram där kunder kan samla poäng baserat på 
användning eller långvarigt abonnemang. Poängen kan lösas in mot rabatter, extra surf eller andra belöningar, 
vilket kan öka kundlojaliteten.   

- Bättre organisation på utställarna 
- Hade uppskattat om fler lärare var närvarande från olika högskolor och universitet. Jag pratade med 

huvudläraren för marinteknik på blekinges tekniska högskola och uppskattade och tyckte att interaktionen var 
mycket givande. Jag uppfattade dock inte att många andra högskolor hade lärare från sina inriktningar. 
Eleverna var självklart också bra att prata med, men de kunde inte alltid gå lika djupt in på vad det innebär att 
läsa inriktningen. Dock fick man en inblick av inriktningen från elevens perspektiv. Sammanfattningsvis hade 
det kunnat vara ännu bättre om man kunde uppmuntra fler lärare att delta på mässan, men fortfarande ha 
kvar elevrepresentanterna. 

- Att det skulle finnas Saco medlemar tillgänliga för att visa runt eller finnas fler medlemar på mässan ifall man 
har frågor, hittade aldrig någon guide närjag hade fråga.  

- * Flera sittplatser, man fick ganska ont i benen av att stå en lång period. Då menar jag sittplatser lite här och 
var bland universiteten, för det fanns en cafeteria vid sidan. Men den upptäckte vi inte fören vi var klara med 
vår runda. * Att ha flera studenter som pluggar det man är intresserad av. Man fick vänta ett tag tills en 
student som pluggade drömutbildningen kom tillbaka. Hos vissa universitet fanns till och med inga studenter, 
det kanske dem borde haft.  * Virtuell mässa, vet inte om det redan finns men det kan nog vara bra att skapa 
en digital plattform för personer som inte kunnat komma på plats, kanske på grund av några anpassningar 
eller så. Kan nog vara hjälpsamt då det dessutom finns många som skäms för att ställa frågor. 

- Jag tycker det var tydligt men ett förbättrningsförslag hade varit om man fick sin biljett skickad på mejlen eller 
något som förklarade vart man kunde hitta den.  

- 1. Gör en större anslagstavla om seminarier, för att det var vissa som visste inte att det fanns seminarier. 2. 
tydligare fysisk karta. Den var otydlig, så jag använde inte den. 3. Att det ska finnas samma seminarie vid olika 
tider, för att jag ville också gå till andra seminarier men kunde inte, för jag var inte på plats. 

- Ni hade kunnat skapa en särskild zon där besökare kan få praktisk erfarenhet kopplat till yrket eller 
programmet. Man kan t.ex. testa yrken genom VR eller praktiska övningar, programmera en robot, designa en 
byggnad eller simulera patientvård på något sätt. 

- Utställarna, det var några som gav jättebra information men några var lite nervösa.  Det kanske skulle vara bra 
med ett schema, det var väldigt fullt där inne och det kanske skulle varit bättre om det var ett antal skolor som 
har just en tid för att vara där.  

- Det hade varit kul om ni hade kunnat ha fler skolor, från Sverige eller andra nära liggande länder då de kändes 
som de fanns mycket skolor utomlands och så. Var om många var bara i USA. Vilket för tillfälligt inte är ett 
attraktiv mår för många nu med tanke på den politiskas läget i landet.  



- 1. Först och främst att sprida ut utställningarna, det var lite trångt bland vissa. 2. Ha samma seminarium flera 
gånger under dagen, jag var där från och med 14 och missade tyvärr ett seminarium jag väldigt gärna hade 
velat gå på. 3. Hade varit en fördel om det hade varit uppdelat i salen. Till exempel på ett ställe är de bara 
universitet i skåne och ett annat ställe är de jobb man kan jobba med efter studenten osv. 

- Kanske lite fler områden på varje utställare. Ex på göteborgs universitet var det endast ekonomi och juridik 
skulle uppskattat ifall det fanns flera  

- Ha med mer universitet med olika program  
- Ett bra förbättringsförslag är att erbjuda ett system med trådlösa hörlurar eller headset för besökare som vill 

lyssna på utställare (eller föreläsare). Detta kan minska störningar från omgivande ljud, vilket var ett problem 
under mässan, tyckte jag då det var svårt att höra ibland.  Ett sådant system används exempelvis på Louvren 
och liknande museer, där besökare får hörlurar kopplade till en specifik kanal eller talare. På mässan kan det 
fungera så att varje utställare eller föreläsning har sin egen kanal, så att besökare enkelt kan koppla upp sig 
och höra vad som sägs klart och tydligt, även i en högljudd miljö.  Det skulle inte bara göra mässan mer 
tillgänglig för alla, utan även förbättra upplevelsen för de som är hörselkänsliga eller har svårt att höra i stora 
folkmassor.  Tack! 

- Jag önskar att det fanns en utställare där folk som inte visste alls vad de ville göra och folk som hade provst 
mycket olika innan de hittade det, så man kunde gå ditt om man kände sig helt vilse. Det hade varit skönt att se 
levande exempel på folk som ändå har lyckats trots att man inte haft någon aning.   

- Ännu fler bearbetare montrar. De allra flesta var väldigt fina och tilltalande, men en del var inte lika roliga. 
Därmed blir man inte heller så inspirerad och intresserad av att besöka den montern, och går kanske miste om 
något riktigt bra! 

- 1. Sprida informationen via sociala medier så att det når ut till fler som kanske inte blivit tillräckligt informerade 
av sina lärare om möjligheten att delta på SACO-mässan!   2. Se till att ha tillräckligt med kartor i pappersform 
så att alla har möjlighet att hitta på arrangemanget.   3. Ha en yta tillägnad för vila för de som lätt blir 
överstimulerade och behöver lite lugn och ro en stund för att orka fortsätta vara på mässan. Mycket folk och 
höga ljudnivåer kan vara utmanande för många, därför hade en plats med möjlighet till lite avskildhet gjort det 
möjligt för fler att känna sig bekväma och engagerade.  

-  1. Bättre organisering av området.  För att spara tid och göra det enklare för besökare, kan det vara bra att 
dela upp olika områden efter ämnesområde. Till exempel, ha alla universitet samlade på en plats och alla 
arbetsrelaterade företag på en annan. Sätt också upp stora skyltar som tydligt visar vilket område som tillhör 
vilken kategori. På så sätt slipper folk leta och kan snabbt hitta det de söker.   2. Fler aktiviteter än bara att 
prata med människor.  Lägg till fler roliga och interaktiva aktiviteter som tävlingar eller utmaningar inom de 
olika områdena. Det kan göra mässan roligare och bidra till att folk stannar längre. Om det är många besökare, 
se också till att det finns tillräckligt med personal eller ambassadörer som kan sprida information om de olika 
områdena, så att alla får möjlighet att prata och få den information de söker utan att behöva vänta länge.   3. 
Tydlig tidsplan för aktiviteter och evenemang. Sätt upp ett schema med specifika tider för varje aktivitet. Detta 
hjälper besökarna att planera sin tid bättre och delta i de aktiviteter de är intresserade av utan att känna sig 
stressade eller missar något viktigt.     

- Informera gymnasieskolor att det finns seminarier som man kan besöka. Ge kartor till studenter när de ska 
blippa biljetter, (för jag och min kompis fick inga). Ge några tips till studenter vad de kan fråga utställaren. 
(Många studenter är intresserad i någon/några ämnen men vet för det mesta inte vad de ska fråga 
utställarna.) 

- 1. Skapa en mässutmaning där deltagarna samlar poäng genom att delta i aktiviteter, prata med utställare och 
besöka olika montrar. Poängen kan lösas in mot små priser.  2. Gör mässan mer hållbar genom att minska 



pappersanvändning, uppmuntra till digitala broschyrer och använda återvinningsbara material.  3. Bjud in fler 
organisationer och yrkesgrupper som speglar olika branscher, bakgrunder och framtidsmöjligheter. Särskilt 
med fokus på yrken och utbildningar inom gröna jobb och tech som ofta efterfrågas på arbetsmarknaden.  

Fråga	21	

Du	är	
 Antal Procent 

Kvinna 73 67% 

Man 34 31% 

Annat/vill inte 
säga 

2 2% 

Total 109 100% 

Fråga	22	

Varifrån	kommer	du?	
 Antal Procent 

Skåne län 95 87% 

Blekinge län 0 0% 

Kalmar län 1 1% 

Hallands län 0 0% 

Kronobergs 
län 

13 12% 

Jönköpings län 0 0% 

Annat, 
nämligen 

0 0% 

Total 109 100% 

 


